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Agrivaknet was op 2 april in combinatie met 
de jaarvergadering te gast bij @Lagemaat 
Circulair. Arnoud Leerling en Arend van de 
Beek presenteerden na de vergadering op 
een boeiende manier hoe ze als ‘sloopbedrijf’ 
invulling geven aan hergebruik van gebou-
wen. Vaktechnische adviseurs zijn vanuit hun 
vakgebied geïnteresseerd in hergebruik van 
restromen. Een aanpak die met name in de 
veehouderij een belangrijk item is in de voe-
ding van dieren, zeker ook in relatie tot stik-
stofuitstoot. In de bouwwereld is hergebruik 
van materialen ook een item. Boeiend om te 

zien hoe op de locatie in Heerde een Circulair 
Centrum Nederland wordt gerealiseerd met 
louter gebruikte materialen.
Het bevreemde de vaktechnische adviseurs 
dat dit onderwerp bij de huidige LBV en LBV-
plusregeling geen item is, terwijl LVVN voor-
op wil lopen in de circulaire kringloop 
gedachte. De adviseurs zien dit als een van 
de gemiste kansen van een niet goed door-
dachte regeling die zijn doel voorbijschiet, 
maar wel een enorme sociale en maatschap-
pelijke impact heeft in een aantal gemeentes 
in Brabant, Limburg en Gelderland.

Hergebruik

Plaagdieren bestrijden
Van een geheel andere orde was de bij-
eenkomst die de stuurgroep Pluimvee 
half maart organiseerde. Bedrijven die tij-
dens Eurotier 2024 een award wonnen, 
kwamen op de locatie van Nijborg Agri in 
Renswoude vertellen over hun noviteit. 
Joan Rooijakkers van Agro Pest Control 
(APC) beschreef een nieuw biologisch 
plaagdierbeheersingsplan. “Het gebruik 
van biociden en de ontwikkeling van 
resistentie is een mondiaal probleem. 
De wetgeving accepteert pre baiting niet 
meer.” Rooijakkers is ervan overtuigd 
dat je plaagdieren op en rond agrarische 
bebouwing kunt weren en beheersen 
zonder het gebruik van biocide. Het 
plan van APC werkt met biologische 
beheersmethoden zoals niet-chemische 
bestrijding en de inzet van natuurlijke 
vijanden zoals insecten. Het principe is: 
een agrarisch bedrijf zo onaantrekkelijk 
mogelijk maken voor ratten, muizen en 
vliegen. Dat gebeurt met drie barrières. 
Allereerst het plaatsen van nestkasten 
en het creëren van broedplaatsen voor 
roofvogels zoals uilen en zwaluwen. 
Rooijakkers weet: “Nestkasten worden 
binnen twee jaar op natuurlijke wijze 
bevolkt. Een uil vangt makkelijk twee-
duizend muizen per jaar.” 
De tweede barrière is een strook met 
kruiden die knaagdieren en vliegen 
weren, ook als ze niet in bloei staan. De 
geur van kattenkruid, citroenmelisse, 
bieslook en boerenwormkruid schrikt 
plaagdieren af. “Door deze kruiden te 
combineren met snijdend gras worden 
meerdere zintuigen van knaagdieren 
geprikkeld”, vult Rooijakkers aan. “Als de 
snorharen van ratten en muizen continu 
in botsing komen met graspollen en 
grassprieten, zullen de dieren zo’n vege-
tatie vermijden.” 
De derde barrière zijn natuurlijke geur-
stoffen met een bedreigende (wild)geur. 
Verder werkt het uitzetten van sluipwes-
pen, roofvliegen en mijten tegen vlie-
gen. APC kan de ongediertedruk op een 
bedrijf monitoren op afstand. Rooijak-
kers: “Onze app biedt doorlopende 
monitoring, afstandsbeheer en zicht op 
de situatie op het bedrijf.”
 
Voetafdruk verkleinen via voer
De tweede spreker kaartte een heel 
ander onderwerp aan. Stijn van der 

Cruijsen van Trouw Nutrition vertelde 
over een proef om het aandeel soja-
schroot in vleeskuikenvoer te verlagen. 
Het geheel of gedeeltelijk vervangen 
van sojaschroot in voer door alternatieve 
eiwitbronnen – met name raapzaad-
meel, zonnebloemmeel en erwten – zou 
de CO2-voetafdruk kunnen verlagen. In 
de proef verving Trouw Nutrition soja-
schroot in het voer voor 50 procent of 
100 procent. Van der Cruijsen: “In beide 
gevallen groeien vleeskuikens bedui-
dend minder dan met het normale aan-
deel sojaschroot in het voer. De 100 pro-
cent sojaschrootvervanging resulteerde 
bij Ross 308 in 8,5 procent en bij de 
Hubbard JA757 in 6,7 procent lagere 
groei. Vanuit economisch perspectief 
bekeken leidt de combinatie van lagere 
groei, hogere voerconversie en hogere 
grondstofkosten van laag CO2-voeders 
tot een lagere voerwinst.” De nutritio-
nist verwacht dat de hogere prijs van 
laag CO2-voeders daalt als de vraag 
ernaar echt op gang komt.

Kuikens die klitten
William de Koning van Veko Ventilatie 
vertelde hoe je van kuiken tot volwassen 
kip voor een goed stalklimaat zorgt. 
“Kijk goed naar de dieren. Klitten kui-
kens samen, dan is de gevoelstempera-
tuur voor de kuikens niet 
optimaal en zijn tempe-
ratuur, luchtvochtigheid 
en/of luchtsnelheid bij 
de dieren niet goed. Ze 
staan pas op als ze echt 
honger hebben. Dat 
betekent groeiverlies.” 
De Koning wees op de 
nieuwe regels voor bio-
logische leghennen, 
waar de uitloop 24 uur 
per dag toegankelijk 
moet zijn. “Heb je daar-
voor grote gaten in de 
muur, dan kan daar 
koude wind met een te grote snelheid 
binnenkomen. Dat is op te lossen door 
flappen voor de openingen te hangen of 
het ventilatiesysteem te veranderen 
naar gelijkdruk en daarbij afsluitgordij-
nen te plaatsen. “Het stalklimaat opti-
maal maken is niet eenvoudig. Maar bij 
een ongelijkmatige verdeling van dieren 
in de stal, is er vaak wat te verbeteren.”

 Junior Adviseur
Sanne Koster krijgt van Noud Janssen het 
winnaarscertificaat uitgereikt. 
Foto: Frank Post

Prijswinnaars in het 
zonnetje gezet

De activiteiten van Agrivaknet stonden de 

afgelopen maanden in het teken van prijzen. 

Aeres-student Sanne Koster ontving de Agri-

vaknet Junior Adviseurprijs. De stuurgroep 

pluimvee nodigde award-winnende innovaties 

op de Eurotier 2024 uit op een bijeenkomst.

 

Wilma Wolters

Verbetering van diergezondheid en dier-
prestaties met vijf weken spenen
Bijeenkomst van de stuurgroep Varkens

Datum:  13 mei 2025
Tijd:  15.00 – 18.45 uur
Locatie:  BoerBeter, Plaggenweg 41, 

Kootwijkerbroek
Kosten:   Leden: € 60,– (ex. btw)
  Niet-leden: € 95,– (ex. btw)
 
Meer informatie: www.agrivaknet.nl

Wat doet klimaat met jouw Kringloop-
wijzer en dus met je melkprijs?
Themabijeenkomst van de stuurgroep Her-
kauwers 

Datum:  17 juni 2025
Tijd:  12.30 – 17.00 uur
Locatie:  Leendert van Staalduijnen, 

Allee 40, Ermelo
Kosten:   Leden: € 60,– (ex. btw)
  Niet-leden € 95,– (ex. btw)
 
Meer informatie: www.agrivaknet.nl

“Een uil vangt 
makkelijk 2000 
muizen per jaar”

Al een aantal jaren zetten Agrivaknet en 
Aeres Hogeschool zich in voor het verbinden 
van het beroepenveld met het primaire 
bedrijf en het bedrijfsleven. De school ont-
wikkelde een module voor derdejaars Aeres-
studenten waarin zij een bedrijfsplan opstel-
len. Ter afsluiting van de module pitchen zij 
hun plan voor een jury. Die jury, bestaande 
uit Ruud Michels, Ruben Tolboom en Noud 
Janssen van Agrivaknet, koos Sanne Koster 
als winnaar. Noud Janssen, voorzitter van 
Agrivaknet, zei hierover: “Bij Sanne was er 
geen speld tussen te krijgen. Vol overtuiging, 
onderbouwing en passie bracht ze haar 
advies.”

‘Verder met accountancy’
Sanne Koster genoot van het compliment. 
Ze vertelt: “Dat geeft aan dat ik mijn plan 
goed verwoord heb, en dat mijn advies goed 
was. Voor het bedrijf heb ik hard mijn best 
gedaan om een goed plan richting de toe-
komst op te stellen. Deze prijs voelt als de 
kers op de taart.” 
Koster analyseerde de sterke en zwakke pun-
ten van een melkveebedrijf en bekeek de 
kansen en bedreigingen. Ook dook ze in de 
financiële kengetallen en vergeleek die met 
die van een studiegroep. “Ik vind cijfers inte-
ressant en nu had ik de kans om de boek-
houding onder de loep te nemen.” De stu-
dente rekende drie toekomstplannen door: 
doorgaan op de huidige voet en geen investe-
ringen doen, 30 hectare grond kopen om te 
proberen de mestafzetkosten te verlagen, en 
het arbeidstekort aanpakken door te investe-
ren in automatisering (met een voerrobot en 
meerdere melkrobots). Die laatste optie 
bleek financieel het best uitvoerbaar en biedt 
toekomstperspectief. Behalve de jury vond 
ook de veehouder dat het verslag goed in 
elkaar stak. Koster: “Hij gaat echt kijken of 
hij kan investeren in melkrobots.” 
De module sterkte Sanne in haar interesses. 
“Volgend jaar kiezen we een richting. Het is 
me nog duidelijker geworden dat accountan-
cy me wel ligt. Ik wil later graag verschillen-
de bedrijven zien en plannen doorrekenen.” 


